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Rada Powiatu Wołowskiego 
Radni-Sesja 

Protokół nr LIX/23 

LIX Sesja w dniu 30 marca 2023 r. 

Obrady rozpoczęto 30 marca 2023 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 19:27 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 16 radnych. 

Obecni: 

1. Stanisław Borkowski  

2. Janusz Dziarski  

3. Artur Fojt  

4. Michał Gołąb  

5. Bartosz Granat  

6. Jarosław Iskra  

7. Stanisław Jastrzębski  

8. Kamil Jeżyna  

9. Janusz Kawalec 

10. Wacław Kwiek  

11. Maciej Nejman 

12. Kazimierz Pakulski 

13. Zbigniew Posacki  

14. Zbigniew Skorupa  

15. Józef Szumilas  

16. Urszula Wojtyło 

(Lista obecności jest załącznikiem nr 1 do protokołu) 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

P. Barbara Kuchmister – Merta – Kierownik Referatu Bezpieczeństwa i Spraw Obywatelskich. 

P. Andrzej Nejman – Sekretarz Powiatu. 

P. Artur Michałuszek – Skarbnik Powiatu. 

P. Marcin Cichy – Obsługa Prawna. 

P. Ewa Bąblińska – Kierownik Powiatowego Ośrodka Wsparcia – Środowiskowego. Domu 

Samopomocy w Wołowie. 

P. Małgorzata Tkaczyk – Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wołowie. 

P. Ilona Skalska – Lipczyńska – Przewodnicząca Rady Nadzorczej Powiatowego Centrum 

Medycznego Sp. z o.o. w Wołowie. 

P. Robert Stępień – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wołowie. 

Sołtysi oraz mieszkańcy Powiatu Wołowskiego 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący otworzył LIX Sesję Rady Powiatu Wołowskiego oraz zarządził sprawdzenie kworum. 

Stwierdził, iż w posiedzeniu uczestniczy 16 radnych. Kworum jest spełnione. 

 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr LVIII z dn. 27.01.2023 r. 

4. Wnioski i oświadczenia obywatelskie. 
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5. Spotkanie z Panią Przewodniczącą Rady Nadzorczej Powiatowego Centrum Medycznego Sp. 

z o.o. w Wołowie. 

6. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Wołowie za rok 2022 r. 

7. Sprawozdanie merytoryczne Powiatowego Ośrodka Wsparcia – Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Wołowie z działalności za rok 2022.  

8. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadań z 

zakresu administracji rządowej dotyczących przygotowania i przeprowadzenia kwalifikacji 

wojskowej w 2023 roku. 

9. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań, na które 

przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

w 2023 r. 

10. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie przejęcia od Województwa 

Dolnośląskiego do realizacji zadań drogowych w zakresie utrzymania dróg wojewódzkich w 

latach 2023 – 2026.  

11. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/144/08 

Rady Powiatu Wołowskiego z dnia 30 grudnia 2008 r. w sprawie przystąpienia i udziału 

Powiatu Wołowskiego w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania „Kraina Łęgów 

Odrzańskich”. 

12. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 

Wołowskiego nr LVII/271/22 z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie budżetu Powiatu 

Wołowskiego na 2023 rok. 

13. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Wołowskiego. 

14. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i działalności Zarządu między 

sesjami. 

15. Informacja Przewodniczącego Rady na temat działalności w okresie międzysesyjnym. 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

17. Wnioski i oświadczenia radnych. 

18. Wolne głosy, komunikaty. 

19. Zakończenie obrad. 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny Bartosz Granat złożył wniosek formalny o przesunięcie punktu 14 porządku obrad dot. 

Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i działalności Zarządu między sesjami 

zostało przeniesione do punktu 4 porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu Wołowskiego wniósł o zdjęcie z porządku obrad punktu 3. Przyjęcie 

protokołu nr LVIII z dn. 27.01.2023 r. oraz wprowadzenie do porządku obrad punktu dot. Rezygnacji 

p. Anny Wróbel z pełnienia funkcji członka Zarządu Powiatu. 

Radny Stanisław Jastrzębski zwrócił uwagę na dotychczasowy porządek obrad sesji. 

Radny Bartosz Granat odpowiedział, że wnosi o zmianę porządku obrad ze względu na zaistniałą 

sytuację. 

 

Radny Stanisław Jastrzębski odpowiedział, że wizytacja mieszkańców na sesji nie została 

zapowiedziana. Jest elementem zaskoczenia. 

 

Pan Bartosz Granat dopytywał, czy Państwo Radni muszą przygotowywać się na obecność 

mieszkańców podczas sesji. 
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Głosowano w sprawie: 
Przeniesienie sprawozdania Pana Starosty do pkt. 5. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław Iskra , Kamil Jeżyna , Maciej Nejman, 

Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , Urszula Wojtyło 

PRZECIW (3) 

Janusz Dziarski , Stanisław Jastrzębski , Józef Szumilas  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Stanisław Borkowski , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Zbigniew Skorupa  

NIEOBECNI (1) 

Anna Wróbel  

 

 

Głosowano w sprawie: 
Zdjęcie z porządku obrad pkt. nr 3. Przyjęcie protokołu nr LVIII z dn. 27.01.2023 r. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , 

Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , Zbigniew 

Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Stanisław Borkowski , Kamil Jeżyna  

NIEOBECNI (1) 

Anna Wróbel  

 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozszerzenie porządku obrad o pkt. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji i zwolnienia z 

pełnienia obowiązków członka Zarządu Powiatu Wołowskiego przez panią Annę Wróbel. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , 

Janusz Kawalec, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , 

Urszula Wojtyło 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Stanisław Borkowski , Jarosław Iskra , Wacław Kwiek , Maciej Nejman 

NIEOBECNI (1) 

Anna Wróbel  
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Radny Michał Gołąb zwrócił uwagę na to, że w materiałach dla radnych załączona została uchwała 

dot. rezygnacji, natomiast brak pisma dotyczącego rezygnacji. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że posiada ową rezygnację w wersji papierowej. 

Porządek obrad po naniesionych zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Wnioski i oświadczenia. 

4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i działalności Zarządu między sesjami. 

5. Spotkanie z Panią Przewodniczącą Rady Nadzorczej Powiatowego Centrum w Wołowie Sp. z o.o. 

6. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Wołowie za rok 2022 r. 

7. Sprawozdanie merytoryczne Powiatowego Ośrodka Wsparcia – Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Wołowie z działalności za rok 2022. 

8. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadań z zakresu 

administracji rządowej dotyczących przygotowania i przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej w 2023 

roku. 

9..Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone 

zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 r. 

10. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie przejęcia od Województwa 

Dolnośląskiego do realizacji zadań drogowych w zakresie utrzymania dróg wojewódzkich w latach 

2023 – 2026. 

11. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/144/08 Rady 

Powiatu Wołowskiego z dnia 30 grudnia 2008 r. w sprawie przystąpienia i udziału Powiatu 

Wołowskiego w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania „Kraina Łęgów Odrzańskich”. 

12. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 

Wołowskiego nr LVII/271/22 z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 

2023 rok. 

13. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Wołowskiego. 

14. Rozszerzenie{Rezygnacja Pani Anny Wróbel z członkostwa Zarządu Powiatu Wołowskiego, 

Podjęcie uchwały Rady w sprawie przyjęcia rezygnacji i zwolnienia z pełnienia obowiązków członka 

Zarządu Powiatu Wołowskiego.} 

15. Informacja Przewodniczącego Rady na temat działalności w okresie międzysesyjnym. 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

17. Wnioski i oświadczenia radnych. 

18. Wolne głosy, komunikaty. 

19. Zakończenie obrad. 

 

Wobec braku dalszych głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie proponowanego porządku obrad po zmianach.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław Iskra , 

Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz 

Pakulski, Zbigniew Posacki , Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło 

NIEOBECNI (1) 

Anna Wróbel  
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3. Wnioski i oświadczenia. 
 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Głos zabrał Pan Krzysztof Mucha, Radny Rady Miejskiej w Wołowie, który przedstawił sytuację dróg 

powiatowych. Radny wyjaśnił, że otrzymuje liczne telefony od mieszkańców jeżdżących tymi 

drogami. Poprosił Starostę oraz Zarząd Powiatu by wykonali rekonesans stanu dróg: Pełczyn, 

Nieszkowice, Głębowice, Pierusza, Pawłoszewo – granica powiatu, Gródek oraz Garwół. Zaznaczył, 

że drogi są w stanie katastrofalnym, są tam ogromne wyrwy w jezdni, które zagrażają bezpieczeństwu. 

Pytał Starostę o remont drogi Pełczyn - Głębowice, który miał się odbyć w 2021 r. z I edycji funduszu 

Polski Ład. Wspomniał o petycjach, prośbach mieszkańców, które zostały przedłożone. W otrzymanej 

odpowiedzi powodem braku remontów jest brak środków finansowych w budżecie. Pytał Pana 

Starostę o to, czy zostały wyciągnięte konsekwencje, że Powiat Wołowski jako jedyny na Dolnym 

Śląsku w I edycji Polskiego Ładu nie otrzymał ani złotówki. Zaznaczył, że powiat otrzymał 

dofinansowanie na drogę Wołów -Gródek, jeden projekt dot. gminy Wińsko. Dodał, że Burmistrz 

Gminy Wołów zadeklarował dofinansowanie inwestycji w wysokości 1.270.000,00 zł. W imieniu 

mieszkańców poprosił o podjęcie natychmiastowych działań umożliwiając „normalny” przejazd ww. 

drogami.  

 

Głos zabrał Pan Janusz Dziarski, który wyjaśnił, iż Powiat Wołowski złożył wnioski w ramach 

Polskiego Ładu. Przyznane zostały środki w wysokości 28.025.000,00 zł na dwie drogi: Wołów – 

Garwół – Gródek do drogi 339 oraz Wińsko do granicy powiatu trzebnickiego w kierunku Żmigrodu. 

Była możliwość złożenia wniosku na 30 mln zł, 5 mln zł oraz 2 mln zł na terenach byłego PGR. 

Starosta wskazał, że nie było możliwości złożenia dwóch oddzielnych wniosków na drogę Garwół w 

kierunku drogi 339 przez Gródek oraz drugiej w kierunku Żmigrodu, dlatego zapadła decyzja by 

złożyć jeden wniosek. Zwrócił uwagę na sytuację finansową powiatu. Dodał, że zwrócił się do gmin o 

dofinansowanie remontu dróg przebiegających na terenie gminy Wińsko oraz gminy Wołów. 

Nadmienił o porozumieniu z Wójtem Gminy Wińsko Jolantą Krysowatą- Zielnicą oraz Burmistrzem 

Wołowa odnośnie remontów dróg, które zostaną wykonane ze środków finansowych gmin. Powiat 

wołowski natomiast ekwiwalentnie przekaże działki gminom. 

 

Pan Krzysztof Mucha zapytał, czy ktoś poniósł konsekwencje z tytułu tego, że zostały utracone środki, 

które można było przeznaczyć na remont drogi. 

 

Pan Janusz Dziarski odpowiedział, że były zapewnienia co do tego, że program Polski Ład zapewnia 

środki finansowe w dużych wysokościach. Mówił o spotkaniu z panem premierem, na którym 

poruszona została kwestia złej sytuacji dróg powiatowych w wyniku czego udało się pozyskać środki 

w wysokości 28.025.000,00 zł w ramach jednego wniosku.  

 

Głos zabrał Pan Adam Góra, sołtys miejscowości Gródek, który zaznaczył, że w przeciągu 15 lat 

zostało naniesione 500 m nawierzchni „dywaniku” we wsi Gródek. Pytał Starostę o przybliżony 

termin remontu drogi Gródek – Wołów. Wspomniał o licznych interwencjach policji z powodu 

uszkodzeń pojazdów itp.  

 

Pan Starosta odpowiedział, że złożony wniosek widnieje pod nazwą „Przebudowa dróg powiatowych 

nr 1284D i 1274D łączących siedziby Powiatu i Gminy Wołów oraz Gminy Wińsko z drogą 

ekspresową S5”. Środki finansowe zostaną przeznaczone wyłącznie na ten wniosek, nie ma innej 

możliwości. Na realizację owego zadania wyznaczone zostały 24 miesiące. Do podpisania umowy z 

wykonawcą niezbędne jest zabezpieczenie środków finansowych w budżecie. Termin związania z 

ofertą wynosi 30 dni. Powiat Wołowski chce w ciągu tego miesiąca doprowadzić do podpisania 

porozumienia z gminami, aby móc podpisać umowę. Dofinansowanie naszego powiatu ze środków w 

ramach Polskiego Ładu to 95% oraz  98% z innych programów dofinansowanie wynosi 50 %. 

 

Głos zabrał Pan Rafał Borzyński Prezes Przedsiębiorstwa Wodno – Kanalizacyjnego Wołów sp. z o.o. 
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w Wołowie (PWK Wołów), który wyjaśnił, że w zawartej umowie z wykonawcą występują dwa 

terminy. Pierwsze 12 miesięcy jest to okres projektowania inwestycji. Dotacja przedmiotowa, którą 

udzieli Gmina Wołów musi być rozliczona w ciągu roku. Droga powiatowa, która wykonana jest z 

wykorzystaniem środków rządowych i w 100 % pozostałej kwoty przekazanej przez gminę Wołów, 

traci status inwestycji powiatowej. Ze strony powiatu nie zostały zabezpieczone żadne środki.  

Mowa o wkładzie finansowym w wysokości 5 %.  

 

(Ad Vocem) 
Pan Janusz Dziarski odniósł się do wypowiedzi Pana Prezesa Borzyńskiego.  

 

Głos zabrał Pan Dariusz Leciejewski sołtys wsi Mikorzyce, który zaprosił pana Starostę, aby wykonał 

rekonesans stanu dróg. 

 

(Ad Vocem) 
Głos zabrała radna Urszula Wojtyło, która zapytała Starostę o to czy inwestycje będą w pełni 

finansowane przez gminę Wołów z pominięciem wkładu finansowego powiatu wołowskiego? 

 

 (Ad Vocem) 
Pan Starosta odparł, iż nie prawdą jest iż Powiat Wołowski nie dołoży żadnych środków do 

inwestycji. Dodał, że za kwotę 180.000,00 zł został przygotowany Program Funkcjonalno - Użytkowy 

(PFU) ze środków powiatowych. Montaż finansowy został zaplanowany.  

 

(Ad Vocem) 
Głos zabrał radny Artur Fojt, który wyjaśnił kwestię montażu finansowego. Na przełomie listopada i 

grudnia Zarząd Powiatu jednogłośnie i jednoznacznie wskazał nieruchomości przeznaczone do 

sprzedaży, by pozyskanymi środkami uzupełnić wkład. Wyjaśnił, że w ramach naboru do funduszu 

Polski Ład został złożony wniosek uwzględniający tę drogę, lecz nie uzyskał promesy. Kwestia dróg 

pomiędzy Głębowicami, Pełczynem, Pieruszą, Pawłoszewem, Łazarzowicami nie jest kwestią 

obojętną dla Powiatu Wołowskiego. Poinformował, że Gmina Wińsko podjęła uchwałę dotycząca 

porozumienia z Gminą Wołów i Powiatem Wołowskim.  

 

Radny Bartosz Granat w swojej wypowiedzi zacytował treści pism, które wpływały do Zarządu 

Powiatu Wołowskiego. Wyraził swoje oburzenie co do finansowania drogi powiatowej ze środków 

przekazanych przez Gminę Wołów. Odniósł się do sytuacji przeznaczenia środków na inwestycje w 

miejscowości Godzięcin w wysokości 1.500.000,00 zł, która do obecnej chwili nie została 

zrealizowana.  

 

Radny Kamil Jeżyna odniósł się do błędnie złożonego wniosku w ramach Polskiego Ładu na kwotę 

150 mln zł oraz braku poniesionych konsekwencji. Pytał Pana Starostę o realne możliwości 

zgromadzenia 5% od kwoty 28 mln zł? W jaki sposób mogłaby zostać zrealizowana inwestycja przy 

kwocie 150 mln zł? Dlaczego Powiat Wołowski nie ogłosił jeszcze przetargu na bieżącą naprawę 

dróg?  

 

(Ad Vocem) 
Wicestarosta Jarosław Iskra zwrócił uwagę na to, że dyskusja powinna mieć miejsce w punkcie 4 

porządku obrad. Odniósł się do wypowiedzi radnego Jeżyny, który pytał o wkład własny w różnych 

wysokościach. Zaznaczył, że przetarg na naprawę dróg zostanie ogłoszony do końca kwietnia br.  

 

(Ad Vocem) 
Radna Urszula Wojtyło zwróciła uwagę na odbyte posiedzenia Zarządu Powiatu. Zaznaczyła, że od 

grudnia 2022 r. do marca 2023 r. odbyło się ich 31, z czego tylko 4 w trybie stacjonarnym. Zapytała, 

czy praca Zarządu w takim trybie pozwala na pełną koncentrację? 

 

Pan Maciej Nejman odniósł się do stanu dróg powiatowych oraz do utraconych środków w I edycji 

Polskiego Ładu.  
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Radny Michał Gołąb odniósł się do planów dotyczących dróg m.in. Gródek, które były wiodące na 

początku kadencji obecnego Zarządu. Przedstawił stan drogi na odcinku miejscowości Trzcinica 

Wołowska. 

 

Radny Zbigniew Posacki odniósł się do wymienionego na posiedzeniu wniosku na 150 mln zł, kiedy 

apelował, aby Zarząd nie składał wniosku na tak wysoką kwotę.  

 

 

Pan Józef Szumilas zwrócił się o zamknięcie dyskusji w punkcie 3 obrad Sesji.  

 

Pan Andrzej Nejman, Sekretarz Powiatu odniósł się do cen na rynku, które bardzo mocno uległy 

wzrostowi. Zaznaczył, że drogi Pełczyn, Nieszkowice, Głębowice oraz Smogorzówek zastaną 

potraktowane jako priorytetowe do remontu. Na remonty cząstkowe dróg masą na gorąco zostało 

zabezpieczone 400.000,00 zł. Pan Sekretarz odniósł się do rozmów z sołtysami, prosił obecnych na 

sesji sołtysów o przekazanie, że jest otwarty na rozmowy na temat dróg powiatowych. 

 

(Ad Vocem) 
Radny Bartosz Granat  pytał pana Sekretarza o termin ogłoszenia przetargu oraz przedstawienia 

harmonogramu realizacji prac. 

 

Pan Sekretarz Andrzej Nejman wyjaśnił problematykę ogłoszenia przetargów na remonty dróg.  

 

(Ad Vocem) 
Radny Michał Gołąb zwrócił się do pana Starosty odnośnie współpracy z pracownikami. 

 

(Ad Vocem) 
Starosta Janusz Dziarski wyjaśnił, że do końca kwietnia br., powiat zobligowany jest do rozliczenia 

się z Dolnośląska Służbą Dróg i Kolei (DSDIK). Dlatego też sam przetarg jak i wykonanie prac musi 

odbyć się do końca kwietnia 2023 roku.  

 

Wobec braku dalszych głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

 

Obrady opuścił Radny Zbigniew Posacki. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Wołowskiego Janusz  Kawalec ogłosił 10 minutową przerwę w 

obradach.  
 

O godz. 16.43 Przewodniczący Rady Powiatu Wołowskiego Janusz Kawalec wznowił obrady 

LIX sesji Rady Powiatu Wołowskiego. 

 

4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i działalności Zarządu między 

sesjami. 
 

W dyskusji wzięli udział: 
p. Janusz Dziarski poinformował, że oprócz wniosków złożonych w programie Polski Ład oraz 

wniosków, będzie można składać na prace związane z obiektami zabytkowymi w tym rozdaniu Powiat 

Wołowski ubiega się o środki na remonty i przebudowę obiektów. Złożono 3 wnioski. W ramach 

Krainy Łęgów Odrzańskich został złożony wniosek na przebudowę parku przyzamkowego. Nawiązał 

do spotkania zespołu roboczego odnośnie termomodernizacji CKZiU w Wołowie. 

 

Radny Bartosz Granat prosił p. Starostę o omówienie zmian, które zostały wdrożone w ramach 

koncepcji poprawy stanu budżetu powiatu.  

 



8 

 

Starosta Janusz Dziarski przedstawił działania mające na celu oszczędności w wydatkach na 

ogrzewanie, czy energię elektryczną. Nadmienił o wzroście cen nośników energii utrudniające 

oszczędności w tym zakresie. Odniósł się do arkuszy organizacyjnych w placówkach oświatowych. 

 

(Ad Vocem) 
Radny Artur Fojt nawiązał do wypowiedzi Starosty co do arkuszy organizacyjnych w placówkach 

oświatowych. Zaznaczył, że Zarząd Powiatu nie przychylił się do tego, aby klasa liczyła mniej niż 28 

uczniów oraz dublowanie nazw, czy kierunków kształcenia jaka miała miejsce w latach poprzednich.  

 

Pan Kamil Jeżyna odniósł się do planu finansowego, dopytywał o strukturę organizacyjną Starostwa 

Powiatowego w Wołowie. Jakie zmiany zostały wprowadzone i jakie powodują skutki finansowe.  

 

Starosta Janusz Dziarski wyjaśnił, że została przeprowadzona część zmian organizacyjnych.  

Częścią, która według radnego daje pozytywne efekty to przeorganizowaniu wydziału 

inwestycyjnego.  

 

Radny Kamil Jeżyna dopytywał o to, czy przesunięcia pracowników miały miejsce wyłącznie w 

wydziale inwestycji i rozwoju? 

 

Starosta Janusz Dziarski wyjaśnił, że zmiany etatyzacji nastąpiły w całym urzędzie.  

 

Pan Sekretarz Andrzej Nejman nawiązał do etatyzacji ujętej w zarządzeniu starosty oraz pozytywnych 

jej skutków. Zlikwidowany został etat w Wydziale Gospodarki Nieruchomościami oraz w Wydziale 

Architektury i Urbanistyki w Starostwie Powiatowym w Wołowie. Zniesionych zostało łącznie 5 

etatów. Wymieniono oświetlenie na energooszczędne w Powiatowym Urzędzie Pracy w Wołowie.  

 

(Ad Vocem) 
Wicestarosta Jarosław Iskra doprecyzował dokonane zmiany w strukturze organizacyjnej starostwa. 

 

Radny Kamil Jeżyna prosił o skonkretyzowanie związanych z tym oszczędności. O jakich kwotach 

mowa? 

 

(Ad Vocem) 
Wicestarosta Jarosław Iskra odpowiedział, że nie posiada takich danych i przekaże informację po 

dzisiejszej sesji.  

 

Radny Kamil Jeżyna pytał Starostę o stanowisko Zarządu po audycie oświatowym. 

 

Starosta Janusz Dziarski odpowiedział, że audyt oświatowy wywołał wiele emocji. Panowie 

przeprowadzający audyt mieli propozycje odnośnie przeniesienia nauczania z Liceum im. Mikołaja 

Kopernika w Wołowie do CKZiU w Wołowie. Takie działania doprowadziły by do likwidacji 

najstarszej tradycją szkoły średniej. Nie ma to jednak powiązania z realizacją takich działań. 

 

(Ad Vocem) 
Radny Kamil Jeżyna dopytywał, jak Zarząd odniesie się do audytu oświatowego.  

 

Radna Urszula Wojtyło podziękowała za deklarację pozostawienia LO im. Kopernika w Wołowie. 

Zaznaczyła, że obowiązkiem Zarządu jest oszacowanie ryzyka, które błędnie zostało oszacowane 

wiele lat temu. Dopytywała, czy otwarcie 28 osobowych klas jest dobrym rozwiązaniem. Prosiła o 

ponowne pochylenie się nad kalkulacją kosztów.  

  

(Ad Vocem) 
Radny Artur Fojt odpowiedział, że odbyło się spotkanie z Panią dyrektor LO w Wołowie. Zaznaczył, 

że szkoła nie zostanie zamknięta.  
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Pan Józef Szumilas dodał, że we wnioskach i rekomendacjach firmy Vulvan nie było mowy o 

likwidacji LO w Wołowie. 

 

(Ad Vocem) 
Pan Artur Fojt zaznaczył, że wykonanie audytu przez firmę zewnętrzną miało na celu niezależne 

podejście do oceny sytuacji.  

 

Radny Kamil Jeżyna zaznaczył, że oszczędności rzędu 100 000 pln są zadowalające jednak potrzebne 

są miliony. Zwrócił się o jednoznaczne stanowisko Zarządu odnoszące się do audytu.  

 

(Ad Vocem) 
Pan Artur Fojt odpowiedział, że Zarząd odniesie się do rekomendacji uwzględniając realia 

funkcjonowania oświaty, wzrostu kosztów, realiów naboru,  realiów zapewnienia zatrudnienia oraz z 

uwzględnieniem sytuacji, w której zachowana ma być najlepsza oferta edukacyjna.  

 

Radny Kamil Jeżyna dopytywał o projekt dotyczący zadania – drogi Godzięcin. 

 

(Ad Vocem) 
Wicestarosta Jarosław Iskra odpowiedział, że odbyło się spotkanie z Burmistrzami Brzegu Dolnego, 

które skutkuje podpisaniem porozumienia w celu wykonania drogi w Godzięcinie.  

 

Wobec braku dalszych głosów przystąpiono to kolejnego punktu. 

 

5. Spotkanie z Panią Przewodniczącą Rady Nadzorczej Powiatowego Centrum w Wołowie Sp. z 

o.o. 
 

 

W dyskusji wzięli udział: 
Głos zabrała Pani Przewodnicząca Rady Nadzorczej PCM w Wołowie Ilona Skalska - Lipczyńska 

wyjaśniając, że spółka od dnia 30 stycznia 2023 r. objęta została postępowaniem sanacyjnym. 

 

Radny Bartosz Granat dopytywał, czy PCM planuje zmiany odnośnie świadczenia nocnej i 

świątecznej opieki zdrowotnej w przychodni w Wołowie.  

 

Pani Ilona Skalska - Lipczyńska odpowiedziała, że była pytana o to na spotkaniu Rady Nadzorczej w 

dniu 15 marca br. przez przedstawicielkę gminy Wołów Anny Brodziak – Cisak. Wówczas prezes 

spółki stanowczo zaprzeczył, jakoby jakiekolwiek działania, które  miałyby skutkować likwidacją 

nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej w Wołowie.  

 

(Ad Vocem) 
Radny Bartosz Granat pytał o plany zarządu spółki odnośnie przekazanych przez powiat środków w 

wysokości 500 000 pln?  

 

Pani Ilona Skalska - Lipczyńska odpowiedziała, że głównym zarządcą sanacyjnym jest dr Jerzy Pałys. 

Potrzebne są nakłady inwestycyjne związane z zakupem laparoskopu dla potrzeb chirurgii oraz 

bieżąca działalność spółki. 

 

 (Ad Vocem) 
Radny Bartosz Granat dopytywał, czy rada nadzorcza wiedziała o planach złożenia wniosku 

restrukturyzacyjnego przed 6 stycznia 2023 r.? Pytał także o zachowanie płynności finansowej w 

spółce oraz o to, czy rada zostanie poinformowana i zapoznana z planem? 

 

Pani Ilona Skalska - Lipczyńska odpowiedziała, że jeżeli chodzi o postępowanie sanacyjne to rada 

nadzorcza była przygotowywana, jednak nie znana była data złożenia wniosku. Odbywały się 
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spotkania z zarządem, na którym wiadoma była pogarszająca się płynność spółki. 14 grudnia 2022 r. 

prokurent pani Agnieszka Poprawska – Cierpiał, mówiła o coraz większych zaległościach, o 

nieopłaconych zobowiązaniach skarbowych. Plan restrukturyzacji przygotowuje zarządca sanacyjny.  

 

(Ad Vocem) 
Bartosz Granat zapytał, czy rada nadzorcza zapoznała się z wynikami kontroli sanepidu w ZPO w 

Wołowie.  

 

Pani Ilona Skalska - Lipczyńska odpowiedziała, że protokół pokontrolny nie został przedstawiony 

radzie nadzorczej.  

 

(Ad Vocem) 
Radny Bartosz Granat dopytywał o to, czy prawdą jest zawieszenie działalności oddziału 

wewnętrznego? 

 

Pani Ilona Skalska - Lipczyńska odpowiedziała, że było takie zagrożenie z uwagi na braki kadrowe. 

 

Radna Urszula Wojtyło pytała o to, czy pali Lipczyńska znała plany pana prezesa odnośnie złożenia 

wniosku sanacyjnego? Czy informowała o tym zarząd? 

 

Pani Ilona Skalska - Lipczyńska odpowiedziała, że kontaktowała się z członkami zarządu telefonicznie 

bądź na posiedzeniach rady nadzorczej oraz na nieformalnych spotkaniach. Zarząd posiadał wiedzę 

odnośnie bieżącej sytuacji spółki. 

 

(Ad Vocem) 
Pani Urszula Wojtyło pytała o kwotę straty za rok 2022 oraz jakie są koszty funkcjonowania 

poszczególnych oddziałów? 

 

Pani Ilona Skalska - Lipczyńska odpowiedziała, że jeśli chodzi o kwestię kosztów funkcjonowania 

poszczególnych oddziałów to nie posiada takiej wiedzy, natomiast jeśli chodzi o wysokość straty to 

jest to 5 029 000 pln. Dodała, że otrzymała informację o tym, że NFZ jeszcze fakturuje usługi 

wykonywane w 2022 roku.  

 

(Ad Vocem) 
Radna Urszula Wojtyło dopytywała o to, czy decyzją zarządu sanacyjnego, zarząd spółki funkcjonuje? 

 

Pani Ilona Skalska - Lipczyńska odpowiedziała twierdząco.  

 

(Ad Vocem) 
Radna Urszula Wojtyło, czy były prowadzone rozmowy odnośnie planowanych strat w przyszłym 

roku? Ile powiat będzie musiał przeznaczyć środków, aby utrzymać działalność spółki? 

 

Pani Ilona Skalska - Lipczyńska odpowiedziała, że zarząd czeka na przygotowanie planu 

restrukturyzacyjnego przygotowanego przez zarządcę sanacyjnego.  

 

(Ad Vocem) 
Rada Urszula Wojtyło dopytywała o utrzymanie nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej w przychodni 

w Wołowie w związku z zapowiedzianą ustawą? 

 

Pani Ilona Skalska - Lipczyńska odpowiedziała, że obecnie przedstawiony jest projekt ustawy. Nie 

należy się obawiać przeniesienia nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej. 

 

Radny Kamil Jeżyna pytał kto i kiedy zaproponował pani Lipczyńskiej pełnienie funkcji Członka 

Rady Nadzorczej przy PCM w Wołowie jako przedstawiciela Zarządu Powiatu? 
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Pani Ilona Skalska - Lipczyńska odpowiedziała, że z propozycją wyszedł Zarząd Powiatu 

Wołowskiego. Funkcję przewodniczącego pełni od 2019 roku.  

 

Radny Jeżyna dopytywał, czy był to konkretny członek Zarządu? Czy ktoś dokonał oceny 

kandydatury? 

 

Pani Ilona Skalska - Lipczyńska odpowiedziała, że nie pamięta. Została zapytana o chęć objęcia 

owego stanowiska. 

 

Radny Kamil Jeżyna pytał o bieżący wynik finansowy spółki. 

 

Pani Ilona Skalska - Lipczyńska odpowiedziała, że ostatni wynik finansowy sięga stycznia ze względu 

na to, że NFZ prowadzi rozliczenia. Strata wynosi powyżej 700 000 pln. Strata ta wynika z wypłat 

odpraw dla pracowników, którzy przeszli na świadczenia emerytalne.  

 

Pan Kamil Jeżyna pytał o bieżącą współpracę jako przedstawiciela Zarządu Powiatu Wołowskiego w 

spółce? 

 

Pani Ilona Skalska - Lipczyńska odpowiedziała, że w większości są to rozmowy telefoniczne. 

 

Radny Maciej Nejman pytał o stratę narastającą? 

 

Pani Ilona Skalska - Lipczyńska odpowiedziała, że strata za rok 2022 tj. 5 029 000 pln. Zaznaczając, 

że NFZ w dalszym ciągu rozlicza świadczenia.  

 

Radny Józef Szumilas odniósł się refleksyjnie do całokształtu funkcjonowania spółki PCM. Dodał, że 

spółka znajduje się w ciągłej restrukturyzacji. 

 

Pani Ilona Skalska - Lipczyńska zaapelowała o podjęcie uchwały o dokapitalizowaniu spółki. 

 

Radny Maciej Nejman odniósł się do wypowiedzi radnego Szumilasa dotyczące restrukturyzacji. Pytał 

na jakim etapie są prace dot. tomografii komputerowej? 

 

Pani Ilona Skalska – Lipczyńska odparła, iż został rozpisany przez spółkę drugi etap przetargu. Jeżeli 

nie będzie jakichkolwiek przeciwwskazań od maja br. tomografia powinna wystartować. 

 

Radna Urszula Wojtyło zwróciła uwagę na rozłożenie świadczonych usług. W gminie Brzeg Dolnych 

świadczonych usług medycznych jest więcej niż w Wołowie. 

 

Pani Ilona Skalska - Lipczyńska odpowiedziała, że zwróci na to uwagę. 

 

Wobec braku dalszych głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

 

6. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Wołowie za rok 2022 r. 

 

p. Starosta zwrócił się do Rady o zadawanie pytań do przedstawionego sprawozdania.  

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Maciej Nejman zapytał o wysokość straty, którą poniesie spółka PCM w Wołowie w związku z 

działalnością. 

 

Starosta Janusz Dziarski odpowiedział, że według wiedzy jaką posiada to strata wyniesie ok 10 000 

000 pln, natomiast ile faktycznie to wygląda w ujęciu gotówkowym, to na dzień dzisiejszy nie jest w 
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stanie podać właściwej wielkości. Faktyczna strata będzie znana po zatwierdzeniu sprawozdania 

finansowego. 

 

Wobec braku głosów przystąpiono do kolejnego punktu. 

 

7. Sprawozdanie merytoryczne Powiatowego Ośrodka Wsparcia – Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Wołowie z działalności za rok 2022.  
 

W dyskusji wzięli udział:  
Głos zabrała Kierownik Powiatowego Ośrodka Wsparcia – Środowiskowego Domu Samopomocy w 

Wołowie Pani Ewa Bąblińska, która przedstawiła treść sprawozdania.  

 

Wobec braku głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

  

8. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadań z 

zakresu administracji rządowej dotyczących przygotowania i przeprowadzenia kwalifikacji 

wojskowej w 2023 roku. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Głos zabrała Pani Barbara Kuchmister – Merta, która przedstawiła projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem. Kierownik Referatu dodała, że nowością odnośnie komisji wojskowej jest fakt, że w 

skład wchodzi badanie psychologiczne oraz fakt, iż stawiający się na komisję nie otrzymują książeczki 

wojskowej a zaświadczenie. 

 

Kwalifikacja wojskowa na terenie powiatu wołowskiego została zaplanowana w okresie od dnia 17 

kwietnia do dnia 28 kwietnia 2023 roku. W związku z tym zgodnie z art. 63 ust.5 ustawy z dnia Il 

marca 2022 roku o obronie Ojczyzny / tekst jednolity: Dz. U. z 2022 r. poz.2305 / wojewodowie 

zlecają zakładom opieki zdrowotnej przeprowadzenie na potrzeby Powiatowych Komisji Lekarskich 

badań specjalistycznych oraz obserwacji szpitalnej poborowych. Koszty badań specjalistycznych i 

obserwacji szpitalnej pokrywa się z budżetu Wojewody. Osobom wchodzącym w skład Powiatowej 

Komisji Lekarskiej wynagrodzenia pokrywa się również z budżetu Wojewody. Celem zapewnienia 

sprawnego zorganizowania i przeprowadzenia kwalifikacji w powiecie Wojewoda Dolnośląski 

powierza wykonanie zadań z zakresu administracji rządowej powiatowi, na co przekaże środki 

finansowe. W związku z art. 5 ust. 1 i art. 12 pkt. 8a ustawy o samorządzie powiatowym zasadne jest 

podjęcie uchwały w przedmiocie jak wyżej. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej Stanisław Jastrzębski poinformował, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Zdrowia i Polityki Społecznej. 

 

Wobec braku dalszych głosów przystąpiono do głosowania. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Wołowskiego ponownie sprawdził kworum. W posiedzeniu 

uczestniczy 15 radnych. (nieobecni A. Wróbel, Z. Posacki) 
 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadań z zakresu 

administracji rządowej dotyczących przygotowania i przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej w 2023 

roku. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław Iskra , 

Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz 

Pakulski, Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Posacki , Anna Wróbel  

 

 

9. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań, na które 

przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 

2023 r. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Głos zabrała Pani Małgorzata Tkaczyk, która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Zgodnie z art. 35a ust. 3 ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 

niepełnosprawnych Rada Powiatu w formie uchwały określa zadania na które przeznacza środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przyznane przez Prezesa Funduszu na 

podstawie art. 48 ust 1 pkt 1 tej ustawy. Podziału środków przypadających samorządom powiatowym 

dokonuje się na podstawie rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 13 maja 2003r. w sprawie 

algorytmu przekazywania środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

samorządom wojewódzkim i powiatowym W związku z tym przyznane środki w wysokości 671 

672,00 zł. przeznacza się zgodnie z załącznikiem stanowiącym integralną cześć uchwały, który określa 

zadania i wysokość środków z zakresu rehabilitacji zawodowej realizowanej przez Powiatowy Urząd 

Pracy w Wołowie oraz rehabilitacji społecznej realizowanej przez Powiatowe Centrum Pomocy 

Rodzinie w Wołowie. Podział środków dokonany został przy uwzględnieniu potrzeb osób 

niepełnosprawnych z terenu powiatu wołowskiego oraz na podstawie złożonych wniosków. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wołowie p. Robert Stępień dodał, że mimo trzykrotnego 

naboru, udało się podpisać tylko jedną umowę na refundację stanowiska pracy. W tym roku na to 

zadanie zostało przeznaczone po 50 000 pln. W przypadku, gdy środki nie zostaną do końca czerwca 

wykorzystane należałoby przekazać je PCPR w Wołowie. Na przełomie lutego i marca na stronie 

internetowej zostały ogłoszone informacje o zasadach dofinansowania. Z przykrością stwierdził, że 

nikt się nie zgłosił. 

 

Radny Józef Szumilas członek Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych poinformował, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wobec braku dalszych głosów przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone 

zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 r..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław Iskra , 

Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz 

Pakulski, Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Posacki , Anna Wróbel  
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10. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie przejęcia od Województwa 

Dolnośląskiego do realizacji zadań drogowych w zakresie utrzymania dróg wojewódzkich w 

latach 2023 – 2026. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Głos zabrał Wicestarosta Jarosław Iskra, który przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Na 

podstawie art. 12 ust. 8a w związku z art. 5 ustawy o samorządzie powiatowym  oraz w związku z art. 

19 ust. 4 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych, Powiat Wołowski przejmuje do 

realizacji bieżące utrzymanie dróg wojewódzkich na terenie powiatu wołowskiego, o łącznej długości 

92,517 km, w zakresie realizacji zadań letniego i zimowego utrzymania dróg wojewódzkich. W myśl 

art. 19 ust. 4 ustawy o drogach publicznych zarządzanie drogami publicznymi może być 

przekazywane między zarządcami w trybie porozumienia, regulującego w szczególności wzajemne 

rozliczenia finansowe, a zgodnie z art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

powiatowym Powiat może zawierać porozumienia w sprawie powierzenia prowadzenia zadań 

publicznych z jednostkami lokalnego samorządu terytorialnego, a także z województwem, na którego 

obszarze znajduje się terytorium powiatu. Zawarcie porozumienia na lata 2023-2026 jest kontynuacją 

zawartych przez Powiat Wołowski od 2008 roku porozumień z Województwem Dolnośląskim, na 

bieżące utrzymanie dróg wojewódzkich, przebiegających przez teren powiatu wołowskiego i wpłynie 

korzystnie na: 

- należyty stan letniego i zimowego utrzymania dróg wojewódzkich;  

- możliwość wykonania w ramach przysługującej Powiatowi kwoty napraw cząstkowych nawierzchni 

bitumicznych dróg wojewódzkich i pozostały drobnych napraw np. odwodnienia;  

- bezpieczeństwo ruchu drogowego poprzez prawidłowe utrzymanie oznakowania pionowego i barier 

ochronnych na drogach, odnawianie  oznakowania poziomego, interwencyjne oznakowanie zagrożeń; 

- estetykę dróg wojewódzkich poprzez wykonywanie prac porządkowych i utrzymaniowych, np. 

sprzątanie jezdni i chodników, koszenie poboczy, utrzymanie zieleni. 

Na powyższe zadania Powiat Wołowski otrzyma dotację celową. Wszystkie zadania w ramach dotacji 

realizowane będą systemem zleconym i własnym. Dotacja zawiera koszty administracyjne w 

wysokości 8% od prac wykonywanych systemem zleconym. 

W ramach porozumienia Powiat będzie utrzymywał drogę wojewódzką nr 338 relacji Wińsko-Wołów- 

skrzyż. z DK 94, której odcinek o długości około 6 km (od gr. powiatu wołowskiego  na moście w 

Lubiążu do skrzyż. z DK94)  przebiega po terenie powiatu legnickiego, jednak z uwagi na 

obowiązujące przepisy związane z brakiem możliwości wykonywania manewru zawracania na 

moście, tj. art. 22 ust. 6 ustawy z dnia 20 czerwca 1997 r. Prawo o ruchu drogowym (t.j.; Dz.U. z 2022 

r. poz. 988 z późn. zm.) i koniecznością zapewnienia bezpieczeństwa ruchu drogowego, najbliższym 

stosownym miejscem do zawracania jest miejsce postojowe k/Kawic w obrębie skrzyż. z DK 94. Jest 

to uwarunkowane w szczególności realizacją zadań z zakresu zimowego utrzymania dróg. Starosta 

Janusz Dziarski w ramach uzupełnienia, dodał, że przedmiotem projektu uchwały są także drobne 

remonty, które uzgodnione zostały z DSDiK. 

 

Radny Kamil Jeżyna zapytał o tegoroczny harmonogram koszenia rowów.  

 

Starosta Janusz Dziarski odpowiedział, że posiadane środki finansowe nie umożliwiają wielokrotnego 

koszenia rowów. Dwukrotne koszenie przy drogach to standard. Przy drogach wyższego rzędu 

koszenie jest wykonywane odpowiednio częściej.  

 

Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska przekazał, iż komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Wobec braku dalszych głosów przystąpiono do głosowania: 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Wołowskiego ponownie sprawdził kworum. W posiedzeniu 

uczestniczy 14 radnych. (nieobecni A. Wróbel, Z. Posacki, U. Wróbel) 
 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie przejęcia od Województwa Dolnośląskiego 

do realizacji zadań drogowych w zakresie utrzymania dróg wojewódzkich w latach 2023 – 2026. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław Iskra , 

Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz 

Pakulski, Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas  

NIEOBECNI (3) 

Zbigniew Posacki , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

 

 

11.Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/144/08 

Rady Powiatu Wołowskiego z dnia 30 grudnia 2008 r. w sprawie przystąpienia i udziału Powiatu 

Wołowskiego w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania „Kraina Łęgów Odrzańskich”. 
 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Głos zabrał Wicestarosta Jarosław Iskra, który przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

W roku 2008 Rada Powiatu Wołowskiego uchwałą numer XXIV/144/08 z dnia 30 grudnia 2008 r. 

wyraziła wolę przystąpienia i udziału Powiatu Wołowskiego w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa 

Działania „Kraina Łęgów Odrzańskich”.  

Paragraf 1 uchwały mówi, że działając w celu poprawy jakości życia oraz popierania zróżnicowania 

działalności gospodarczej na obszarach wiejskich wyraża się zgodę na przystąpienie i udział Powiatu 

Wołowskiego w charakterze członka, pod warunkiem, że wysokość składki członkowskiej za jeden 

rok nie będzie przekraczała 3000 zł. W roku 2009, uchwałą nr XXXIII/188/09 z dnia 5 listopada 2009 

r. zmieniono zapis  § 1 zwiększając kwotę do  4800 zł. Przez kolejne lata wysokości opłaty nie uległa 

zmianie.  

Mając na uwadze trudną sytuację ekonomiczną (ogólny wzrost cen, kosztów utrzymania), która 

dotknęła nie tylko JST, ale wszystkie podmioty,  24 stycznia 2023 r. uchwałą nr 1/I/2023/1 Walnego 

Zebrania Członków Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Kraina Łęgów Odrzańskich” w 

sprawie ustalenia wysokości składek członkowskich Stowarzyszenia LGD KŁO, większością głosów 

zmieniono ich wysokość . Zgodnie z uchwałą, Powiat Wołowski zobowiązany jest do uiszczenia 

kwoty 10 000 zł.  

§ 8 ust. 1  pkt 1.3 statutu Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Kraina Łęgów Odrzańskich”, 

mówi, że członek zwyczajny Stowarzyszenia jest obowiązany opłacać składki członkowskie. 

 

Warto zaznaczyć, że w okresie 2014 – 2020 na teren Powiatu Wołowskiego wypłynęły środki 

w wysokości 7 327 719, 24 zł. 
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Powiat Wołowski w roku 2018 otrzymał dotację w wysokości 200 000 zł na realizację zadania pt. 

„Śladami św. Jadwigi Śląskiej w Krainie Łęgów Odrzańskich”.  

 

Wobec braku dalszych głosów przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/144/08 Rady 

Powiatu Wołowskiego z dnia 30 grudnia 2008 r. w sprawie przystąpienia i udziału Powiatu 

Wołowskiego w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania „Kraina Łęgów Odrzańskich”. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej Stanisław Jastrzębski poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska Kamil Jeżyna 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław Iskra , 

Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz 

Pakulski, Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas  

NIEOBECNI (3) 

Zbigniew Posacki , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

 

 

12. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 

Wołowskiego nr LVII/271/22 z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego 

na 2023 rok. 
 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Głos zabrał Skarbnik Powiatu, Pan Artur Michałuszek, który przedstawił projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem. 

Zmiany w planie dochodów i wydatków wynikają z: 

1.Pisma Ministra Rodziny i Polityki Społecznej nr DF-I.6020.36.1.2023.JC dnia 10 stycznia 2023 r. w 

sprawie ustalenia kwoty środków (limitów) Funduszu Pracy na dofinansowanie w 2023 roku kosztów 

wynagrodzeń zasadniczych oraz składek na ubezpieczenia społeczne od wypłaconego dofinansowania 

do wynagrodzeń zasadniczych pracowników Powiatowego Urzędu Pracy w Wołowie, 

2.Wniosku Centrum Kształcenia Ustawicznego i Zawodowego w Wołowie w sprawie zmian w planie 

dochodów i wydatków oraz  w sprawie bieżącej zmiany budżetu projektu „ICT for Teachers - 

podniesienie jakości kształcenia poprzez rozwijanie kompetencji informatyczno-komunikacyjnych 

nauczycieli Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Wołowie”, 

3.Realizacji przez Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Wołowie projektu 

współfinansowanego ze środków UE pn: „Next Step – Edukacja szkolna”, 

4.Realizacji przez Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Wołowie projektu 

współfinansowanego ze środków UE pn: „Next Step – Kształcenie zawodowe”. 
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5.Wniosku Liceum Ogólnokształcącego im. Mikołaja Kopernika w Wołowie w sprawie bieżącej 

zmiany budżetu, 

6.Wniosku Powiatowego Centrum Edukacji i Pomocy Psychologiczno-Pedagogicznej w Wołowie w 

sprawie bieżącej zmiany budżetu,  

7.Wniosku Zespołu Placówek Resocjalizacyjnych w Brzegu Dolnym w sprawie zmian w planie 

dochodów i wydatków oraz  w sprawie bieżącej zmiany budżetu projektu „Pilotażowe wdrożenie 

modelu Specjalistycznych Centrów Wspierających Edukację Włączającą (SCWEW)” i projektu 

„Stawiamy na przyszłość!”, 

8.Wniosku Zespołu Szkół Specjalnych i Placówek Oświatowych w Wołowie w sprawie zmian w 

planie dochodów i wydatków oraz  w sprawie bieżącej zmiany budżetu projektu „Siła edukacji - 

poszerzenie oferty edukacyjnej szkól specjalnych w Powiecie Wołowskim”, 

9.Wniosku Zespołu Szkół Specjalnych w Lubiążu w sprawie bieżącej zmiany budżetu, 

10.Wniosku Zespołu Szkół Zawodowych w Brzegu Dolnym w sprawie bieżącej zmiany budżetu, 

11.Realizacji przez Zespół Szkól Zawodowych w Brzegu Dolnym projektu współfinansowanego ze 

środków UE pn: „Razem w Europie”, 

12.Realizacji przez Zespół Szkól Zawodowych w Brzegu Dolnym projektu współfinansowanego ze 

środków UE pn: „Technicy z Brzegu Dolnego – Akredytacja 2022”, 

13.Wniosku Zespołu Szkół Zawodowych w Wołowie w sprawie bieżącej zmiany budżetu, 

14.Wniosku Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Starostwa Powiatowego w 

Wołowie w sprawie bieżącej zmiany budżetu, 

15.Wniosku Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w sprawie bieżącej zmiany budżetu, 

16.Wniosku Referatu Dróg Starostwa Powiatowego w Wołowie w sprawie bieżącej zmiany budżetu w  

związku z zamiarem zawarcia w I kwartale 2023 r. aneksu nr 6 do Porozumienia nr DSDiK/16/2020 z 

dnia 18 maja 2020 r. w sprawie powierzenia zadań w zakresie bieżącego utrzymania dróg 

wojewódzkich na terenie powiatu wołowskiego, 

17.Wniosku Wydziału Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Starostwa Powiatowego w Wołowie w 

sprawie bieżącej zmiany budżetu w związku otrzymaniem dotacji z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska na zadanie pn: „Działanie związane z utrzymaniem i zachowaniem drzewostanu 

w części zabytkowego Parku w Godzięcinie – Etap I”, 

18.Wniosku Wydziału Inwestycji i Rozwoju Starostwa Powiatowego w Wołowie w sprawie bieżącej 

zmiany budżetu i zwiększenia kwoty zadania inwestycyjnego pn: „Przebudowa dróg powiatowych na 

terenie Gminy Wińsko w ramach naboru 2: 1275D, 1099D, 1285D”, 

19.Wniosku Wydziału Inwestycji i Rozwoju Starostwa Powiatowego w Wołowie w sprawie bieżącej 

zmiany budżetu i zmniejszenia kwoty zadania inwestycyjnego pn: „Nadzór inwestorski oraz 

przebudowa dróg powiatowych nr 1284D i 1274D łączących siedziby powiatu i gminy Wołów oraz 

gminy Wińsko z drogą ekspresową S5”, 

20.Wniosku Wydziału Inwestycji i Rozwoju Starostwa Powiatowego w Wołowie w sprawie bieżącej 

zmiany budżetu i zwiększenia kwoty zadania inwestycyjnego pn: „Poprawa efektywności 

energetycznej budynków Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Wołowie”. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki , Infrastruktury i Środowiska Kamil Jeżyna 

poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec dalszych głosów przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wołowskiego 

nr LVII/271/22 z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2023 rok..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław Iskra , 
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Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz 

Pakulski, Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas  

NIEOBECNI (3) 

Zbigniew Posacki , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

 

13.Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Wołowskiego. 
 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Głos zabrał Skarbnik Powiatu Pan Artur Michałuszek, który przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska Kamil Jeżyna 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniował projekt uchwały. 

 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Wołowskiego..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław Iskra , 

Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz 

Pakulski, Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas  

NIEOBECNI (3) 

Zbigniew Posacki , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

 

 

14. Rozszerzenie{Rezygnacja Pani Anny Wróbel z członkostwa Zarządu Powiatu Wołowskiego. 

Podjęcie uchwały Rady w sprawie przyjęcia rezygnacji i zwolnienia obowiązków członka 

Zarządu Powiatu Wołowskiego.} 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Janusz Kawalec przedstawił projekt uchwały.  

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Maciej Nejman nadmienił, że kiedy pełnił funkcję starosty, a Zarząd Powiatu był 

niekompletny, radni opozycji złożyli w tym zakresie doniesienie do prokuratury o możliwości 

popełnienia przestępstwa. 

 

Wobec braku dalszych głosów przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie przyjęcia rezygnacji i zwolnienia obowiązków 

członka Zarządu Powiatu Wołowskiego  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 
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Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Jarosław Iskra , Janusz Kawalec, Józef Szumilas  

PRZECIW (1) 

Wacław Kwiek  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Michał Gołąb , Bartosz Granat , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Maciej Nejman, Kazimierz 

Pakulski, Zbigniew Skorupa  

NIEOBECNI (3) 

Zbigniew Posacki , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

 

 

Wobec braku dalszych głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

15. Informacja Przewodniczącego Rady na temat działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

 

Wobec braku głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

 

Wobec braku głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

 

17. Wnioski i oświadczenia radnych. 
 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Maciej Nejman złożył wniosek o przeniesienie części medialnej w inne miejsce, ponieważ 

stanowi to dla niego duży dyskomfort podczas obradowania. 

 

 

18. Wolne głosy, komunikaty. 

 

Wobec braku głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

 

 

19. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady zamknął obrady LIX Sesji Rady Powiatu Wołowskiego. 

 

 

 

  

Przewodniczący 

Rady Powiatu Wołowskiego 

Janusz Kawalec 

  

 

Przygotował(a): Elżbieta Pogwizd 
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Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


